
ACTA DE LA 4A ASSEMBLEA GENERAL ORDINÀRIA DE L’ASSOCIACIÓ DE MUNICIPIS I ENTITATS
PER L’ENERGIA PÚBLICA (AMEP)

A les 10:30 hores del dia 1 de desembre de 2022, es reuneixen els membres de l’Amep en Assemblea
General  a  l’auditori  de  l’Escola  d'Enginyeria  de  Barcelona  Est  (Campus  Diagonal  Besòs  -  Edifici  A  -
Avinguda Eduard Maristany, 16 - 08019 Barcelona), degudament convocada amb caràcter d’extraordinària i
presencial.

Es  troben  presents  o  representats,  com  a  membres  de  ple  dret  de  l’Associació,  amb  veu  i  vot,  els
Ajuntaments i entitats següents, que han estat degudament identificats:

 Ajuntament de Terrassa, representat pel Sr. Carles Caballero (Presidència)
 Ajuntament de Barcelona, representat pel Sr. Eloi Badia (Secretaria)
 Ajuntament de Vilanova i la Geltrú, representat pel Sr. Xavier Serra (Tresoreria)
 Ajuntament del Tàrrega, representada per la Sra. Laia Recasens 
 Associació de Micropobles de Catalunya, representada pel Sr. Mario Urrea 
 Ajuntament de Lleida, representat pel Sr. Jaume Rutllan 
 Ajuntament de Girona, representat pel Sr. Martí Terés 
 Ajuntament d’Artès, delega a l’Ajuntament de Navàs.
 Ajuntament de Barberà del Vallès, representat pel Sr. Carles Ortiz.
 Ajuntament de Bellpuig, representat pel Sr. Jordi Estiarte
 Ajuntament de Cardedeu, representat pel Sr. Ramón Arribas
 Ajuntament de Carme, delega a l’Ajuntament de Terrassa
 Ajuntament de Casserres, delega a l’Ajuntament de Navàs
 Ajuntament de Castelló de Farfanya, delega a l’Ajuntament de Lleida
 Ajuntament de Castelló d’Empuries, representat pel Sr. Joan Basi
 Ajuntament de El Masnou, representat per la Sra. Cristina Ramos 
 Ajuntament de El Prat de Llobregat, delega a l’Ajuntament de Barcelona
 Ajuntament de Flix, representat pel Sr. Xavier Sabaté
 Ajuntament de Gelida, delega a l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú
 Ajuntament de La Pera, representat pel Sr. Oriol Balliu
 Ajuntament de Les Avellanes i Santa Linya, delega a l’Ajuntament de Bellpuig
 Ajuntament de Llagostera, representat pel Sr. Enric Ramionet
 Ajuntament de Maldà, representat pel Sr. Sebastià Mata
 Ajuntament de Menàrguens, delega a l’Ajuntament de Bellpuig
 Ajuntament de Mediona, representat per la Sra. Mireia Bosch
 Ajuntament de Montornès del Vallès, representat per la Sra. Mar García
 Ajuntament de Navàs, representat pel Sr. Uriel Montesinos
 Ajuntament d’Olesa de Montserrat, representat pel Sr. Ivan Carreira
 Ajuntament d’Olost, delega a l’Ajuntament de Sant Quirze de Besora
 Ajuntament de Palau-Solità i Plegamans, delega a l’Ajuntament de Vacarisses
 Ajuntament de Poboleda, delega a l’Ajuntament d’Ulldemolins
 Ajuntament de Ponts, representat pel Sr. Francisco Javier Benítez
 Ajuntament de Pujalt, representat pel Sr. Pere Masana
 Ajuntament de Ripollet, representat per la Sra. Pilar Castillejo
 Ajuntament de Rubí, representat pel Sr. Andres Medrano.
 Ajuntament de Salt, representat pel Sr. Alexandre Barceló
 Ajuntament de Sant Celoni, representat pel Sr. Josep Orra
 Ajuntament de Sant Font de Campsentelles, delega a l’Ajuntament de Terrassa
 Ajuntament de Sant Fruitós de Bages, representat pel Sr. David Ruiz
 Ajuntament de Sant Jaume dels Domenys, representat pel Sr. Xavier Urgell
 Ajuntament de Sant Just Desvern, representat pel Sr. Just Fosalva.
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 Ajuntament de Sant Miquel de Campmajor, delega a l’Associació de Micropobles de Catalunya
 Ajuntament de Sant Pere de Torelló, representat pel Sr. Ermenegild Llobet
 Ajuntament de Sant Quirze de Besora, representat pel Sr. Arnau Bosch
 Ajuntament de Santa Oliva, delega a l’Ajuntament de Sant Jaume dels Domenys
 Ajuntament de Santa Perpetua de Mogoda, representat perla Sra. Isabel García Ripoll
 Ajuntament de Sitges, representat pel Sr. Xavier Roig.
 Ajuntament de Taradell, delega a l’Ajuntament de Sant Quirze de Besora
 Ajuntament de Tarragona, representat pel Sr. Xavier Puig Andreu
 Ajuntament de Tona, delega a l’Ajuntament de Sant Quirze de Besora
 Ajuntament de Tornabous, delega a l’Ajuntament de Tàrrega
 Ajuntament de Torrebesses, delega a l’Associació de Micropobles de Catalunya
 Ajuntament de Torrelles de Llobregat, delega a l’Ajuntament de Ripollet
 Ajuntament d’Ullastrell, delega a l’Ajuntament de Vacarisses
 Ajuntament d’Ulldemolins, representat pel Sr. Sergi Méndez 
 Ajuntament de Vacarisses, representat pel Sr. Pere Casas.
 Ajuntament de Verges, delega a l’Ajuntament de Girona
 Ajuntament de Viladamat, delega a l’Ajuntament de La Pera
 Ajuntament de Viladecavalls, representat pel Sr. Marc González
 Ajuntament de Vilanova i la Geltrú, representat pel Sr. Francesc Xavier Serra

Hi assisteixen també, en qualitat de membres pendents d’aprovació o ratificació:

 Ajuntament de Deltebre, representat pel Sr. Kilian Franch
 Ajuntament de Santa Coloma de Queralt, representat pel Sr. Ramon Mullerat
 Diputació de Girona, representat pel Sr. Lluís Amat

Per altra banda, hi assisteixen les següents persones com a tècnics de suport dels ajuntaments o com a
convidats, sense vot: el Sr. Pau Sales de l’Ajuntament de Terrassa, la Sra. Esther Comas, de l’Ajuntament
de Terrassa, el Sr. Quique Gornés, de l’Ajuntament de Barcelona, la Sra. Mónica Guiteres i el Sr. Josep
Babot de l’Associació Enginyeria Sense Fronteres, el Sr. Jordi Camps, de l’Ajuntament de Sant Celoni, el Sr.
Arnau Comas i el Sr. Raúl García de l’Ajuntament de Ripollet, el Sr. Jose Ignacio Valgañon de l’Ajuntament
de  Lleida,  el  Sr.  Josep  Dalmau  de  l’Ajuntament  de  Montornès  del  Vallès,  el  Sr.  Marc  Domingo  de
l’Ajuntament de Santa Coloma de Queralt, el Sr. Sergi Hernández de l’Ajuntament de Santa Perpetua de
Mogoda,  la  Sra.  Olga  Calderó  de  l’Ajuntament  de  Tarragona,  el  Sr.  Sergi  Monlleó  de  l’Ajuntament
d’Ulldemolins i la Sra. Gemma Roset de l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú.

Hi assisteix també el Sr. Marc Cadevall,  de l’Ajuntament de Terrassa i apoderat de l’Amep, i  Sr. Josep
Subirana, Coordinador de l’Amep, amb veu però sense vot.

S’excusen la Xarxa de Ciutats i  Pobles cap a la Sostenibilitat;  l’Ajuntament d’Altafulla i  l’Ajuntament de
Salou.

Actua com a President, el Sr.  Carles Caballero,  en representació de l’Ajuntament de Terrassa, i  com a
Secretari, el Sr. Eloi Badia, en representació de l’Ajuntament de Barcelona, per ostentar aquests càrrecs a la
Comissió Executiva.

El  Sr.  Carles  Caballero  dona  la  benvinguda  als  assistents  i  es  congratula  de  que  es  pugui  celebrar
l’Assemblea presencialment. Agraeix la presencia a totes i  tots els representants de municipis, entitats i
diputacions i excusa als que no han pogut assistir per compromisos anteriors. 

Destaca el  creixement  de l’associació  des de la  seva  constitució  el  23 de febrer  de 2021,  que de 78
membres fundadors ja  en disposa de 116,  dels  que 4 són entitats  i  la  resta  són ens locals,  amb una
representació total de gairebé 3,4 milions de persones i un pressupost anual de poc més de 100 mil euros,



amb bones perspectives de creixement i  una organització completa basada en suports externs,  eines i
personal propi, adequada per desenvolupar els seus objectius.

Comenta que aquest  treball  previ  de construcció de l’associació ha de permetre que durant  l’any 2023
l’Amep esdevingui el referent del mon local en la reivindicació de la transició energètica justa, democràtica i
sostenible, guanyant credibilitat, reconeixement i capacitat d’influència, demostrant que és una eina útil pels
seus  associats,  i  en  general,  per  la  resta  de  municipis  i  entitats.  Ha  de  ser  la  interlocutora  amb  les
administracions competents en matèria d’energia i ha de generar debat entre la ciutadania.

Exposa breument el contingut i desenvolupament de l’Assemblea i l’acte de presentació a la premsa de la
Declaració de les entitats i municipis per l’energia pública.

Seguidament es comprova el  quòrum i  l’Assemblea General  Ordinària  queda vàlidament constituïda en
segona convocatòria, atès que hi són presents o representats 60 dels 107 membres de ple Dret, que amb el
seu vot ponderat representen més de la meitat dels vots.

El Sr. Carles Caballero informa que s’ha incorporat a la documentació una proposta de Declaració dels
municipis  i  entitats per l’energia pública,  i  que es podrà debatre i  aprovar,  si  s’escau,  en el  punt  8 de
qüestions sobrevingudes.

També informa que les votacions dels punts de l’ordre del dia es realitzaran al final de la reunió una vegada
examinats els mateixos.

A continuació s’aborda l’ordre del dia amb els següents punts:

1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta de l’Assemblea general ordinària del 20/06/2022.

La Presidència dona lectura a l’acta de l’Assemblea General ordinària del 20/06/2022.

2. Aprovar les noves adhesions de socis de ple dret i socis col·laboradors de l’Amep.

El Sr.  Carles Caballero explica que s’han de ratificar 7 membres,  la incorporació del  quals ja va ésser
inicialment aprovada per la Comissió Executiva, i aprovar la incorporació de 2 membres més, que passa
directament a la decisió d’aquesta Assemblea:

 Ajuntament de Castellbisbal
 Ajuntament de Deltebre
 Diputació de Girona
 Ajuntament de La Garriga
 Ajuntament de Riudoms
 Ajuntament de Roda de Ter
 Ajuntament de Sant Pere de Ribes
 Ajuntament de Santa Coloma de Queralt
 Ajuntament de Talarn

Els dona la benvinguda i destaca que amb aquestes noves incorporacions el nombre de membres de l’Amep
ja sumen 116.

3. Donar compte del nomenament del nou representant de Vilanova i la Geltrú, qui ostenta el càrrec
de la tresoreria de l’Amep 

El Sr. Carles Caballero informa als assistents que a partir d’ara el Sr. Francesc Xavier Serra, és la persona
que assumirà la representació de l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú, en el seu càrrec de Tresorer a la
Comissió executiva. 
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L’Assemblea es dona per assabentada del canvi de representació.  

4. Donar compte de l’informe de gestió 2022 

La Presidència cedeix la paraula al Sr. Marc Cadevall que exposa que la capacitat d’actuació de l’Amep
durant  l’any 2022 ha crescut  progressivament  amb la  contractació  de la  persona que  desenvolupa les
funcions de coordinació de l’Amep, incorporada el passat mes de juliol. En la primera línia estratègica, s’ha
continuat amb la feina de promoció, de seguiment, d’atenció i de suport als municipis que han anat mostrant
interès per adherir-se a l’Amep. 

Informa que la segona línia s’ha centrat en la consolidació del grup motor i el model de governança de
l’Amep, donant continuïtat també a les tasques per organitzar la gestió i funcionament de l’associació. A més
de la  persona de coordinació,  també s’ha procedit  a  la  contractació  dels  serveis  d’assistència  jurídica,
assistència  comptable,  fiscal  i  laboral,  auditoria  de protecció  de dades personals  i  serveis  de suport  a
l’organització de les assembles. Malauradament no s’ha avançat en la constitució de la Comissió Assessora
però si que s’han iniciat gestions. 

Pel que fa a les activitats per la difusió de l’Amep i dels seus objectius, que és la tercera línia estratègica
definida en el Pla d’actuació, s’ha redactat el Pla de comunicació, s’ha creat el web, es disposa de correu
electrònic (amep@amep.cat), i s’han obert comptes a les xarxes socials.

5. Donar compte de l’estat de comptes a 30/09/2022.

El Sr. Carles Caballero cedeix la paraula al Sr. Marc Cadevall que exposa l’estat de compte corrent, els
ingressos, les despeses efectuades i les previsions.

En quant als ingressos, resta pendent el cobrament de 15 quotes de l’exercici de 2021 per problemes de
recepció de la facturació electrònica que ja han estat solucionats. Pel que fa al 2022, els problemes de
recepció únicament s’han generat en dos casos. La major part de les quotes ja han estat cobrades. Es
preveu que el tancament de l’any es faci amb totes les quotes del 2021 i 2022 cobrades a excepció de la
Asociación Nacional de Autoconsumidores amb la que es impossible contactar i no atén els pagaments, de
manera que si es manté aquesta incidència acabarà perdent la condició de membre per impagament de
quotes.

El nivell d’execució de despesa és menor del que s’havia previst atès que la contractació de la persona
encarregada de la coordinació de l’Amep no es va fer fins el mes de juliol. Per altra banda, no s’han engegat
els dos estudis sobre la xarxa de distribució, i havia també la proposta d’organitzar un Congrés d’Energia
que es deixa per més endavant.

L’estat de tresoreria és bo atès el romanent de l’any anterior i el baix nivell d’execució de despesa, sent el
saldo al compte corrent d’uns 60.000 euros.

6. Donar compte del Pla de comunicació i el web.

El Sr. Carles Caballero cedeix la paraula al Josep Subirana que exposa que ja s’han posat en marxa els
canals de comunicació. En primer terme la pàgina web (http://amep.cat) que ja es troba operativa des de fa
unes setmanes i  que permetrà transmetre els valors i  la raó de ser de l’Amep, i  també atraure a nous
municipis.  També  funcionen les  xarxes  socials:  Twitter,  en  una  vessant  més informativa  i  activista  per
reforçar la visibilitat i notorietat de la tasca realitzada, i un canal a YouTube com a repositori audiovisual dels
esdeveniments que es duguin a terme. Finalment el butlletí mensual també està operatiu i serà una eina
molt útil per mantenir un flux d’informació regular i directe amb els socis i  altres institucions o persones
interessades.  
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Per altra banda, s’està treballant en crear una agenda d’experts, organitzacions, institucions i espais, d’àmbit
nacional  i  internacional,  per promoure col·laboracions i  activitats  que ens permetin fer  créixer la  nostra
visibilitat i reconeixement.

7. Aprovar el Pla d’actuació, el pressupost i les quotes ordinàries pel 2023.

El  Sr.  Carles  Caballero  cedeix  la  paraula  al  Sr.  Marc  Cadevall  que  explica  breument  el  contingut  del
pressupost indicant que la proposta que s’eleva a l’Assemblea és mantenir les quotes ordinàries pel 2023,
en l’equivalent al 5% dels habitants en euros, amb un topall mínim de 150 euros i un màxim de 15.000
euros.  

Seguidament, la Presidència cedeix la paraula al Sr. Josep Subirana que recorda que després d’un any i mig
de la seva constitució l’Amep ja disposa d’una organització amb suports externs, eines i personal propi
adequada per desenvolupar els seus objectius: per una banda impulsar la titularitat, la propietat i la gestió
pública de les xarxes de distribució d’energia elèctrica i per altra desenvolupar accions per promoure una
transició energètica justa,  democràtica i  sostenible i  donar suport  a les entitats i  municipis  amb aquest
mateix interès. 

A continuació  resumeix les línies estratègiques  en que s’estructura  el  Pla  d’Actuació  de 2023 (Gestió,
Governança, Comunicació, Creixement i  Projectes). En l’àmbit de la gestió, es planteja la necessitat de
completar alguns aspectes del sistema de gestió (continuar amb la gestió administrativa, jurídica, comptable
i fiscal; finalitzar el procediment d’auditoria de protecció de dades; establir el sistema de contractació pública
pel procediment obert; millorar els mecanismes de fiscalització i signatures). S’ha de reforçar la Governança
mitjançant l’ampliació del nombre de vocalies de la Comissió Executiva i amb la constitució de la Comissió
Assessora.  També  s’han  d’intensificar  els  vincles  institucionals  i  crear-ne  de  nous  amb  la  resta
d’associacions  municipalistes,  diputacions,  l’elèctrica  pública de Catalunya,  la  DG d’Energia  i  l’ICAEN i
l’IDAE, impulsant  per altra banda la participació de l’Amep a la Taula pel  diàleg social  de les energies
renovables.

En relació a la línia de Comunicació, es remet al que ja ha informat en el precedent punt de l’ordre del dia. I
sobre el Creixement, l’objectiu pel 2023 és incrementar-lo i focalitzar-lo en la incorporació dels municipis que
tenen  xarxes  de  distribució  públiques  o  privades  que  no  pertanyen  a  la  distribuïdora  de  referència  a
Catalunya,  així  com  la  incorporació  dels  municipis  de  l’àrea  metropolitana  i  dels  de  l’arc  metropolità,
juntament amb les dues Diputacions que falten i algunes entitats més de l’àmbit energètic.

Finalment, en l’àmbit de Projectes, és prioritari crear i difondre coneixement sobre el context, la raó i els
avantatges de la xarxa de titularitat pública, i alhora és important poder donar recolzament als associats en
particular, i en general al món local, en totes aquelles qüestions que els afecten vinculades a la transició
energètica.  Per  avançar  en  aquests  objectius  s’analitzarà  quins  serveis  es  poden  prestar  i  establir
directament als associats i en quins altres l’Amep ha de ser una font d’informació i contactes amb altres
institucions o fins i tot empreses. Es realitzarà un estudi de documentació històric i periodístic sobre els
orígens de l’electrificació i  la  situació actual  a Catalunya i  a altres comunitats autònomes. Es realitzarà
també un dictamen jurídic sobre la situació de la propietat de la xarxa de distribució a Catalunya i a Espanya
que servirà per analitzar possibles iniciatives legislatives i  polítiques sobre reivindicació de la titularitat i
gestió  pública  de  la  xarxa,  canvis  útils  i  reals  a  curt  i  mig  termini  per  millorar  alguns  aspectes  del
funcionament de la xarxa, transparència en la informació, participació en la planificació de les inversions,
control i millora de la qualitat del servei i eliminació de les barreres administratives i tècniques que imposen
les distribuïdores.

Es proposarà la creació d’un grup de treball amb la Generalitat de Catalunya i si s’escau altres institucions,
per impulsar el desplegament ordenat, distribuït i participat de les energies renovables, tant en el territori
com especialment  en l’àmbit  urbà.  També s’intentaran impulsar  mecanismes de finançament  públic  pel
desenvolupament  de les energies renovables participades pels  municipis,  les empreses i  la  ciutadania;
mecanismes per la millora i control de la qualitat del servei en la distribució d’energia elèctrica, la seva gestió
i  els  procediments  de  connexió  a  la  xarxa;  mecanismes  per  la  millora  de  la  transparència  sobre  el
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manteniment,  millora  i  ampliació  de  la  xarxa  de  distribució,  i  per  la  participació  del  món  local  en  la
planificació.  I finalment, es crearà un grup de treball amb els municipis que tenen xarxa elèctrica pròpia per
intercanviar informació i poder col·laborar, treballar conjuntament i desenvolupar iniciatives de modernització
de les xarxes i la seva gestió. 

S’obre un torn de paraules:

Intervé el Sr. Xavier Sabaté per l’Ajuntament de Flix. Creu que està bé que el Pla s’enfoqui en la titularitat de
les xarxes de distribució però creu que s’ha de completar. S’ha de tenir una visió més global. A Catalunya hi
ha un ampli desplegament de les renovables a Catalunya segons el PROIMCAT i hi ha un de problema de
generació. Hi ha un informe de Col·legi d’Enginyers en la mateixa línia. S’hauria de posar l’èmfasi en la
generació. Creu que en la Declaració dels municipis i entitats per energia pública s’hauria de fer constar en
la part dispositiva alguna referència a aquest desplegament ampli de les renovables a Catalunya. Però a
més, com a municipis, s‘hauria de demanar que tots aquells aprofitaments hidràulics deixin d’estar en mans
privades i passin a mans públiques o, que els Ajuntaments hi tinguessin una part en la propietat i gestió
d’aquesta  aigua que  després genera electricitat.  Els  municipis  petits  ens temem que si  passa  a mans
públiques ens ho facin des de Madrid o Barcelona. Demana més concreció quan la Declaració es al territori i
a l’àmbit urbà, proposa referir-se a l’àmbit rural. 

Intervé el Sr. Jordi Estiarte per l’Ajuntament de Bellpuig. Exposa que si l’objectiu bàsics de l’Amep és la
titularitat pública de la xarxa, cal definir un full de ruta d’accions i calendari per assolir-ho, identificant els
possibles obstacles.

Intervé el Sr. Andres Medrano de Rubí per puntualitzar que l’Amep hauria de posicionar-se sobre les xarxes
d’alta tensió d’iniciativa i titularitat privada que travessen el nostre territori.

Intervé el Sr. Ermen Llobet per l’Ajuntament de Sant Pere de Torelló per comentar que hi ha molts àmbits en
els  que  l’Amep  pot  actuar,  però  que  amb  el  tema  de  distribució  tenim  molts  problemes  d’evacuació
d’eòliques i fotovoltaiques, que es sumen als problemes que posa la distribuïdora a les connexions de les
instal·lacions  d’autoconsum compartit.  Afegeix  que  s’hauria  de  treballar  en  la  formació  de  tot  el  mon
municipal, sobretot a les persones que treballen en aquests temes en els ajuntaments. Finalment, apunta
que  en  l’estudi  sobre  la  situació  actual  de  les  xarxes  es  podrien  agafar  referents  internacionals  com
Alemanya, i determinar quina correlació existeix entre xarxa pública i nivell de desenvolupament de transició
energètica. 

El  Sr.  Carles  Caballero  intervé  per  comentar  que  la  proposta  que  s’ha  presentat  pretén  que  puguem
començar per les actuacions que tenen consens entre el conjunt d’associats, sense entrar de moment en
qüestions que en el moment actual poden generar debats difícils de resoldre internament. Exposa que hi ha
un consens respecte  la  reivindicació  de la  titularitat  pública  de la  xarxa,  però segurament  no sobre  el
desplegament de la generació d’energia renovable en el territori.

El Sr. Jordi Estiarte està d’acord en que millor no abordar molts temes alhora, ja que es perd capacitat i que
hem de saber què hem de modificar en la legislació del sector elèctric per obtenir la titularitat i la gestió
pública de la xarxa de distribució.

Intervé el Sr. Eloi Badia per precisar que la limitació de recursos de l’associació obliga a prioritzar i que el
municipalisme és un actor nou en aquest àmbit i es comença a veure la seva força, i que la Declaració va en
aquest sentit. Comenta que la Declaració està bé que incorpori no només el tema de la distribució, sinó que
hi hagi els punts primer i segon que fan referència clara a la generació en tots els àmbits, tant rurals com
urbans. Pel que fa a l’Energètica publica de la Generalitat pensa que caldrà fer un debat sobre que les
expectatives no s’estan complint, però que ara el paper potser ha de ser d’empènyer per contribuir a que es
compleixin. Anuncia que des de Barcelona i amb la col·laboració de l’Amep, es planteja d’organitzar una
jornada per poder generar i compartir espais de formació, per anar definint un full de ruta sobre què s’espera
i què podem fer des del mon municipal.



Intervé el  Sr.  Marc Cadevall  per  comentar  que totes aquestes qüestions que s’han plantejat  posen de
manifest la necessitat de xarxes de treball i acabar de determinar el paper de l’Amep i que la Declaració ja
va en aquesta direcció. La titularitat pública de la xarxa és un objectiu molt difícil i a llarg termini, però hi ha
molts aspectes que no funcionen, que ens afecten, i que es poden corregir ara, com per exemple obligar a
les distribuïdores a connectar les instal·lacions fotovoltaiques mitjanes participades assumint les inversions
que calgui fer per adequar la xarxa. En relació a l’Elèctrica pública proposa incorporar accions concretes en
el Pla d’actuació de l’any 2023, més que en la Declaració. Demana que atès que s’ha obert el debat sobre
aquest document, l’assemblea faci les aportacions i esmenes que s’escaigui de cara la seva redacció final i
aprovació.

Intervé el Sr. Josep Subirana per destacar que hi ha moltes barreres administratives i de les distribuïdores al
desplegament de determinades instal·lacions, i que s’han de detectar i denunciar. També comenta que és
important disposar de finançament públics pels parcs solars i altres projectes de renovables promoguts per
comunitats energètiques, i amb aquest objectiu s’ha demanat visita amb l’Institut Català de Finances. Les
traves i la manca de finançament fa que només les grans companyies poden accedir a la xarxa. Per altra
banda, el dictamen jurídic sobre la propietat de les xarxes té també l’objectiu, com a comentat el Sr. Marc
Cadevall, de millorar aspectes de la xarxa i donar més garanties als ciutadans i petits productors.

Intervé el Sr. Arnau Bosch per l’Ajuntament de Sant Quirze de Besora. Emfatitza en la importància d’abordar
la qüestió de la generació i que urgeix que des de l’Amep es generi una opinió al respecte del què volem
que sigui la generació pública. Hi ha infraestructures de generació com els salts d’aigua en mans privades
de forma irregular, que haurien de revertir als Ajuntaments. Alguns municipis com Bescanó i Sant Quirze de
Besora ja hem iniciat el procediment per la reversió de les centrals hidràuliques.

El Sr. Carles Caballero aclareix en termes globals la generació hidràulica no soluciona el problema, però sí
és cert que és una oportunitat i també que es troben a faltar projectes públics de generació.

Intervé el Sr. Josep Babot d’Enginyeria Sense Fronteres. Pregunta si una vegada tinguin l’informe jurídic
creuen que l’Amep pot iniciar litigis estratègics 

El Sr. Xavier Sabaté proposa que en la Declaració s’incloguin els objectius i els principis vertebradors del
PROENCAT 2050

Intervé el Sr. Kilian Franch per l’Ajuntament de Deltebre. Comenta que va treballar molts anys per una
distribuïdora de més de 30.000 abonats que finalment va ser adquirida per Endesa, que és un sector molt
complex, i que la xarxa a Catalunya està col·lapsada i no pot incorporar més energia.

El Sr. Eloi Badia intervé per obrir el debat sobre el contingut de la Declaració. Respecte del primer punt
destaca que ve referit  principalment  al  desplaçament  de la  fotovoltaica en cobertes urbanes,  i  que cal
interpel·lar a la Generalitat sobre la manca de regulació en sostres públics i privats. Hi ha alguns elements
normatius com els paisatgístics i altres paràmetres urbanístics que es podrien completar o modificar. La
proposta  és  plantejar  a  la  Generalitat  una  modificació  del  decret  de  renovables  que  asseguri  el  seu
desplegament  sòl  urbà,  que  incorpori  obligacions  en  edificis  públics  i  privats,  salvaguardant  el  dret  a
l’habitatge.  Pel que fa al tercer punt, ve referit a les línies de finançament públic. El quart a la distribució. I
pel que fa al cinquè, considera que s’ha de buscar una proposta amb recorregut polític i legislatiu.

El Sr. Marc Cadevall indica que en el primer punt no es fa una reivindicació general sobre les renovables,
sinó que el que pretén és la creació d’un grup de treball  amb la Generalitat. Proposa centrar-ho en les
cobertes en sòl urbà, enlloc de parlar de territori o àmbit rural. Pel que fa al segon punt, proposa eliminar la
darrera frase i afegir una demanda d’inversió pública en generació.

El Sr. Carles Caballero matisa que quan en la Declaració es parla d’àmbit urbà s’està referint a sol urbà.

Intervé el Sr. Ignasi Valganyon per l’Ajuntament de Lleida i comenta que és molt important promoure la
fotovoltaica  en  els  habitatges  plurifamiliars,  i  que  s’estan  trobant  que  la  distribuïdora  obliga  a  adaptar
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instal·lacions  d’enllaç  en  els  edificis  anteriors  al  2004.  Demana que  l’estudi  jurídic  incideixi  en  aquest
aspecte, que l'analitzi.  

Intervé el Sr. Francisco Javier Benítez per l’Ajuntament de Ponts, i explica que DG d’Urbanisme s’oposa
sovint  a  la  instal·lació  de  fotovoltaica  en  el  sòl  no  urbanitzable.  Comenta  que  disposen  de  xarxa  de
distribució municipal i que la tasca de comercialització és complexa i genera pèrdues, i que si no es resol
això és difícil que la ciutadania vegi avantatges en la titularitat pública.

Intervé el Sr. Xavier Gavaldà, tècnic de l’Ajuntament d’Ulldemolins, per comentar que potser a banda dels
estudis esmentats o l’inici de litigis, es podria explorar la via d’acordar amb Endesa algunes qüestions.

El Sr. Carles Caballero comenta que la Declaració ha d’incloure tots aquests temes consensuats. Considera
inviable negociar amb Endesa però creu que hi ha recorregut per exigir a la Generalitat que incrementi el
personal encarregat d’auditar la qualitat del subministrament elèctric, per tal de poder atendre i facilitar la
informació sobre Endesa que puguin exigir els municipis. Finalment, sobre la comercialització indica que és
un tema que no s’ha abordat i que caldrà pensar-hi.

El Sr. Sabaté de l’Ajuntament de Flix demana que es sotmeti a votació la seva proposta sobre demanar el
desplegament de les renovables no només en cobertes, i que el grup de treball inclogui aquest objectiu. 

El Sr. Eloi Badia respon que la Generalitat ja va crear un grup per això, la Taula abans esmentada, i que si
es demana això la resposta serà que ja existeix la Taula i  que ja ha fet el seu treball.  La proposta de
Declaració per tant, apunta a altres objectius pel grup de treball.

El Sr. Lluis Amat de l’Ajuntament de La Vall d’en Bas, creu que també cal incorporar el desplegament de
renovables en l’àmbit rural.

El Sr. Sergi Méndez de l’Ajuntament d’Ulldemolins dona suport a la proposta.

Intervé el Sr. Marc Cadevall i proposa que en el primer punt es demani crear un grup de treball del municipis
i  entitats  amb la  Generalitat  amb l’objectiu  de proposar una modificació  del  Decret  de renovables que
asseguri el seu desplegament en el sòl urbà. I que en el segon punt es demani incrementar el desplegament
de les energies renovables per l’assoliment dels objectius previstos per l’any 2030.

Els assistents mostren la seva conformitat amb la proposta.

8. Qüestions sobrevingudes.

El Sr Carles Caballero exposa que en aquest punt calia debatre la proposta de Declaració, però que ja ha
estat debatuda i esmenada en el punt anterior juntament amb el Pla d’actuació 2023. 

No hi ha altres qüestions sobrevingudes.

9. Precs i preguntes

La Sra. Mónica Guiteres d’Enginyeria Sense Fronteres vol que s’inclogui la paritat i perspectiva de gènere
en tots els aspectes de l’Amep, comunicacions i accions. El Sr. Carles Caballero confirma que s’ha tingut en
compte des d’un inici.  Remarca que malgrat la representant de Vilanova i la Geltrú ha estat substituïda pel
regidor, en la propera ampliació de la CE es respectarà la paritat. 

Votacions.

El President sotmet a votació els punts 1, 2, 7 i 8 de l’ordre del dia, i l’Assemblea General acorda:



 Per unanimitat, aprovar l’acta de l’Assemblea General Ordinària celebrada el 20 de juny de 2022.
 Per  unanimitat,  admetre  com  o  a  nous  integrants  de  l’Amep  a:  Ajuntament  de  Castellbisbal,

Ajuntament de Deltebre, Diputació de Girona, Ajuntament de La Garriga, Ajuntament de Riudoms,
Ajuntament de Roda de Ter, Ajuntament de Sant Pere de Ribes, Ajuntament de Santa Coloma de
Queralt i Ajuntament de Talarn.

 Per unanimitat, aprovar el Pla d’actuació, el pressupost i les quotes ordinàries pel 2023.
 Per unanimitat, aprovar la Declaració dels municipis i entitats per l’energia pública amb les esmenes

aportades en el debat.

Sense més assumptes a tractar s’aixeca la sessió.

El President, El Secretari,

Sr. Carles Caballero Sr. Eloi Badia
Ajuntament de Terrassa Ajuntament de Barcelona
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